

# Hovedbestyrelsesreferat

12. august 2020

## HB-referat nr. 9/2020

**Ordinært hovedbestyrelsesmøde torsdag den 18. juli 2020, kl. 10.45 – 17.00, og fredag den 19. juni 2020 kl. 9.00- 12.00, på Molskroen Strandhotel, Ebeltoft**

### Dagsorden:

1. Velkomst
2. Godkendelse af referat
3. Aftale om kontrolreform
4. COVID-19
5. OK21
6. Tillæg '20
7. Personalepolitik
8. Kompetence generelt
9. Enkeltsager
10. Kongressen 2020
11. Regnskab 2019
12. Økonomi
13. Nyt fra kredse og TR-fora
14. Nyt fra sekretariatet

### Deltagere:

Jørn Rise	Forbundsformand
Allan Christensen	Næstformand
Bjarne H. Madsen	Chefkredsen
Jan Magnusson	DTS Valggruppe I
Lene Höilund	DTS Valggruppe II
Kim Andersen	DTS Valggruppe III
Jens Norlund	DTS Valggruppe IV
Charlotte Rosdahl Schou	DTS Kreds I (Nord)
Anita Illum	DTS Kreds II (Syd)
Henrik Møller	DTS Kreds III (Øst)
Niels Gyrsting	DTS Kreds IV (Hovedstaden m.v.)
Marianne Nielsen	Seniorkredsen
Ole Pedersen	Redaktør
Merete Keller Berdiin	Faglig sekretær
Anette Albrechtsen	Faglig sekretær
Jan Nørner	Faglig sekretær

## 1. Velkomst

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet.

Der var afbud fra faglig sekretær Conni Mortensen.

Intern revisor Lars Kryger Nielsen samt konsulenterne Majbritt Pommer Jørgensen, Rikke Hovland Martens og Hanne Bering von der Heyde deltog under behandlingen af punkt 11 og 12 samt under behandlingen af budgettet under punkt 10.

## 2. Godkendelse af referat

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referatet af det ordinære hovedbestyrelsesmøde den 19. maj 2020.

Hovedbestyrelsen underskrev de referater, der blev godkendt på teams-hovedbestyrelsesmødet den 19. maj 2020.

## 3. Aftale om kontrolreform

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om den politiske aftale om styrkelse af skattekontrollen og om de konsekvenser, det får for ressourcerne i Skatteforvaltningen – herunder tilførsel af 1.000 medarbejdere og oprettelse af nye adresser i Skattestyrelsen.

På baggrund af hovedbestyrelsens drøftelser om emnet på mødet den 19. maj 2020, havde Jørn Rise udarbejdet et oplæg til strategi for forbundets videre arbejde på området.

Hovedbestyrelsen gennemgik oplægget til strategi, som løbende skal udmøntes ved mere konkrete beslutninger i hovedbestyrelsen.

Hovedbestyrelsen havde en grundig drøftelse af strategioplægget og de enkelte elementer – herunder en foreløbig drøftelse af, hvordan strategien kan udmøntes på de enkelte punkter.

Det videre forberedende arbejde – herunder også, hvordan strategien indgår i de faglige budskaber på forbundets kongres i oktober – forankres i det strategiudvalg, der allerede er nedsat af hovedbestyrelsen, og som består af forbundsformand Jørn Rise, næstformand Allan Christensen, kredsformand Anita Illum og redaktør Ole Pedersen.

**Hovedbestyrelsen besluttede, at strategiudvalget arbejder videre med oplægget til strategi – herunder hvordan strategien indgår i de politiske budskaber på forbundets kongres i oktober.**

Næstformand Allan Christensen orienterede om oplæg i forhold til rekruttering og kompetenceudvikling i Skatteforvaltningen med udgangspunkt i professionsbachelor i skat og diplom i skat.

Hovedbestyrelsen havde en bred debat om oplægget og forbundets politik på området – herunder omkring påvirkningsmuligheder og -veje i Skatteforvaltningen.

**Hovedbestyrelsen besluttede, at der på baggrund af oplægget og drøftelserne i hovedbestyrelsen udarbejdes en konkret strategi for højnelse af det skattefaglige kompetenceniveau i Skatteministeriet – samt hvordan forbundet får eksponeret sin politik og holdninger på området.**

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om status for flytning af medarbejdere i Skatteforvaltningen – herunder i forbindelse med etablering af de nye centre i Fredericia og Frederikssund.

Hovedbestyrelsen drøftede status på flytningerne.

**Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet fortsat har fokus på konsekvenserne af flytninger – såvel de almindelige flytteplaner som de nye, der er afledt af etablering af nye centre.**

#### 4. COVID-19

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om status på tilbagevending til arbejdspladserne i Skatteforvaltningens bygninger, som dannede baggrund for en grundig drøftelse i hovedbestyrelsen om emnet.

I en række bygninger er der udfordringer for ISS med at levere de nødvendige værnemidler, og tilbagevending er derfor udskudt, til det er på plads.

Hovedbestyrelsen må konstatere, at dette er endnu et eksempel på den forringelse, der er sket af rengørings- og serviceniveauet, siden opgaven er overgået til ISS.

Problemer med ISS i forbindelse med coronaforanstaltninger kan naturligvis meldes ind til Skatteforvaltningens coronapostkasse, men medlemmerne må også meget gerne melde dem ind til forbundet, som så har mulighed for at gå direkte til ledelsen med problemerne – samt at videregive dem til centralorganisationen CO10, som kan tage det med i forbindelse med de forhandlinger om anden bølge af opgaver, der er planlagt til at skulle overgå til ISS.

Forbundet vil også anmode om en redegørelse i Skatteforvaltningens HSU omkring udgifterne til ”tilkøb” hos ISS – samt få en drøftelse af

problemerne med ISS – herunder i forbindelse med coronasituationen – på HSU.

Anvendelsen af storrumskontorer har også været et tema i forbindelse med tilbagevendingen til arbejdspladserne i Skatteforvaltningen.

Hovedbestyrelsen drøftede anvendelsen af storrumskontorer, som forbundet grundlæggende fortsat ikke er tilhænger af som en generel indretningsløsning i Skatteforvaltningen. Forbundet går ind for, at medarbejderne i Skatteforvaltningen skal have de bedste lokaleforhold under hensyn til opgaverne. For nogle kan det være storrumskontorer – men ikke generelt for alle.

Forbundet fastholder derfor fokus på anvendelse af storrumskontorer og fortsætter dialogen med Skatteforvaltningens ledelse omkring den fremtidige indretning af lokaler – men må samtidig konstatere, at lokaleindretning i sidste ende er en ledelsesbeslutning.

Hovedbestyrelsen drøftede også involveringen af medarbejderne i indretning af nye kontorer gennem lokale lokaliseringsudvalg, hvor der kan konstateres eksempler på manglende involvering. Forbundet vil derfor anmode om en redegørelse for arbejdet i de forskellige lokaliseringsudvalg på det næste møde i Skatteforvaltningens Hovedsamarbejdsudvalg (HSU).

**Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet fortsat grundlæggende ikke går ind for en generel anvendelse af storrumskontorer. Forbundet ønsker de bedste lokaleforhold for medarbejderne i Skatteforvaltningen. På nogle områder kan det være storrumskontorer – men ikke som en generel løsning. Forbundet konstaterer i den forbindelse, at lokaleindretning hører ind under ledelsesretten, men forbundet vil fortsætte påvirkningen af beslutningsgrundlaget i de forskellige samarbejdsfora.**

## 5. OK21

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at Centralorganisationerne har haft en drøftelse med skatteministeren om en eventuel forlængelse af de nuværende aftaler- og overenskomster i lyset af coronasituationen, så OK21 blev udskudt til 2022.

Det kan der ikke opnås enighed om vilkårene mellem parterne, og arbejdet med at forberede krav til OK21 fortsætter derfor i organisationerne.

Hovedbestyrelsen drøftede det genoptagede arbejde med formulering af krav til OK21. Forbundet har dels en række forslag ”på lager” fra tidligere – og der er modtaget nye forslag fra tillidsrepræsentanter og medlemmer. Disse forskellige forslag vil derfor indgå i det videre arbejde i hovedbestyrelsen med formulering og prioritering af forbundets krav.

Forbundets krav behandles og besluttet på hovedbestyrelsesmødet i august.

## **6. Tillæg '21**

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede om den udarbejdede oversigt over det samlede resultat af tillægsforhandlingerne på Dansk Told & Skatteforbunds område.

Samlet set tegner der sig et billede af forhandlingsforløb, som er gået godt – og medlemmerne er blevet gode til at sende indstillingsskemaer ind. Enkelte steder har tillidsrepræsentanterne dog fortsat manglet indstillingsskemaer fra medlemmerne.

Jan Nørner vil nu udarbejde et evalueringsskema over tillægsforhandlingerne til tillidsrepræsentanterne.

Hovedbestyrelsen drøftede og evaluerede tillægsforhandlingerne og erfaringerne med dialogen med medlemmerne. Tillægsforhandlingerne kan være et emne på tillidsrepræsentantkonferencen i september.

## **7. Personalepolitik**

Forbundsformand Jørn Rise indledte punktet med at understrege, at processen med udarbejdelse af en ny personalepolitik ikke er nogen let sag, da der er forskellige interesser hos organisationerne samt hos Administrations- og Servicestyrelsen.

Faglig sekretær Anette Albrechtsen gav en grundig orientering om arbejdet i arbejdsgruppen.

Arbejdet fortsætter hen over efteråret, og der vil løbende blive udsendt materiale til hovedbestyrelsen, ligesom det vil være et fast punkt på dagsordenen. Personalepolitik vil også blive et emne på tillidsrepræsentantkonferencen i september.

## **8. Kompetence generelt**

Forbundsformand Jørn Rise introducerede punktet ved at pege på, at udvikling af kompetencerne blandt medarbejderne i Skatteforvaltningen er et helt centralt og meget vigtigt emne – ikke mindst, når det gælder udviklingen af de skattefaglige kompetencer.

Professionsbachelor i skat er godt i gang og vil fra 2022 være en vej for Skatteforvaltningen og øvrige styrelser under Skatteministeriet for rekruttering af skattefaglige kompetencer.

Samtidig er diplom i skat et tilbud til allerede ansatte i Skatteforvaltningen, som kan sikre udvikling af de skattefaglige kompetencer på samme høje niveau.

Faglig sekretær Anette Albrechtsen gav en grundig orientering og status på en række områder på kompetenceområdet.

Anette Albrechtsen pegede bl.a. på aftalen om kompetenceudvikling fra OK18 og vigtigheden af, at den bliver overholdt. I den forbindelse er det vigtigt, at forbundets tillidsrepræsentanter er ambassadører – og opgaven i den ambassadørrolle kan bl.a. være et emne for tillidsrepræsentantkonferencen i september.

Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af emnet og understregede vigtigheden i fokus på kompetenceområdet – herunder ved inddragelse af tillidsrepræsentanterne som ambassadører for de indgåede aftaler til gavn for medlemmernes muligheder for kompetenceudvikling.

**Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet fortsætter arbejdet på området som bliver et emne på tillidsrepræsentantkonferencen i september 2020.**

## 9. Enkeltsager

Der blev orienteret om konkrete enkeltsager. Der refereres ikke fra punktet.

## 10. Kongressen 2020

Forbundsformand Jørn Rise indledte punktet omkring forbundets kongres i oktober 2020 med en debat om mulige temaer for åbningstalen på kongressen.

Hovedbestyrelsen havde på den baggrund en foreløbig drøftelse af strategi og indhold i åbningstalen.

### ***Budget***

Forbundsformand Jørn Rise gennemgik det udarbejdede forslag til budget for kongresperioden 2021-2023 – herunder de forudsætninger, der er indbygget under de enkelte punkter.

Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af budgettet og de indbyggede forudsætninger. Herunder bl.a. den forventede medlemsudvikling – og hvordan budgetforudsætningerne harmonerer med de afvigelser omkring kontingentindtægterne, der er konstateret i indeværende kongresperiode.

**Hovedbestyrelsen besluttede, at der til hovedbestyrelsesmødet i august udarbejdes et justeret budget på baggrund af hovedbestyrelsens bemærkninger og drøftelse af forudsætninger.**

*Gæsteliste m.v.*

Redaktør Ole Pedersen orienterede om forslag til gæsteliste, som er udarbejdet på baggrund af, hvem der tidligere har været inviteret med som gæst til forbundets kongresser.

**Hovedbestyrelsen drøftede gæstelisten og besluttede på den baggrund hvem, der inviteres som gæster til kongressen.**

Ole Pedersen orienterede endvidere om, at der havde været kontakt til dirigenterne på kongressen i 2018 – Jørn Dysted og Kim Møllmann – om evt. igen at påtage sig opgaven, hvilket de begge var villige til.

**Hovedbestyrelsen besluttede, at Jørn Dysted og Kim Møllmann indstilles til valg som kongressens dirigenter.**

Hovedbestyrelsen drøftede mulige emner til posterne som mødesekretærer. Ole Pedersen vil på baggrund af drøftelserne kontakte kandidaterne.

Jens Norlund afleverede som repræsentant for hovedbestyrelsen stillerlister for valg af Jørn Rise som forbundsformand og Allan Christensen som næstformand.

Begge kandidater accepterede indstillingen.

## 11. Regnskab 2019

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om det udkast til årsregnskab for 2019, som er udarbejdet af Deloitte.

Hovedbestyrelsen drøftede regnskabsudkastet og havde enkelte bemærkninger til dette, som herefter vil blive indarbejdet, inden regnskabet på hovedbestyrelsesmødet i august skal godkendes, underskrives og indstilles til behandling på kongressen i oktober.

Jørn Rise orienterede videre om det udarbejdede revisionsprotokollat til årsregnskabet, som følger linjen fra tidligere år med nogle få redaktionelle justeringer.

**Hovedbestyrelsen besluttede at endelig godkendelse og underskrift af årsregnskabet og underskrift af revisionsprotokollatet sker på hovedbestyrelsesmødet i august.**

## 12. Økonomi

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om regnskabsoversigten pr. 31. maj 2020, som udviser et overskud på 1.131.129 kr. mod et budgetteret overskud på 1.785 kr.

Næstformand Allan Christensen orienterede om, at udbetaling af TR-tillæg, som endnu ikke er sket i 2020, normalt ville være sket tidligere, og derfor have belastet perioderegnskabet med 492.000 kr.

Hovedbestyrelsen drøftede problemet med at få ISS til at udstede en faktura til forbundet i forbindelse med valgenheder og kredsers møder på Skatteforvaltningens adresser. Forbundet tager i første omgang problemstillingen op med direktøren for Administrations- og Servicestyrelsen.

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om de økonomiske konsekvenser af COVID-19-aflysninger i ferieboligvirksomheden – herunder såvel i forbundet samt under Interesseforeningens Afdeling 7 samt Dansk Told & Skatteforbunds Fælleslegat. Særligt i Afdeling 7's udenlandske ferieboliger må der i 2020 forventes et tab på grund af annullerede ophold.

### 13. Nyt fra kredse og TR-fora

Formanden for Kreds II (Syd), Anita Illum, orienterede bl.a. om følgende punkter:

- Anvendelsen af personlighedstest på interne ansøgere.
- Udmelding om ”selvforskyldt sygdom” i forbindelse med rejse til udlandet.
- Synliggørelse af sygefravær på måltavler.
- Stine Palmelund flytter fra Middelfart til Odense. Anita Illum undersøger, om hun er interesseret i at fortsætte som tillidsrepræsentant i en overgangsperiode.

Der var ingen særskilt orientering fra de øvrige geografiske kredse.

Repræsentanten for Valggruppe II, Lene Höilund, henviste til tidligere udsendt orientering, men supplerede bl.a. om følgende emner:

- Anvendelse af HAP-dage i Gældsstyrelsen.
- Omstrukturering af telefonbetjeningen.

Repræsentanten for Valggruppe III, Kim Andersen, orienterede bl.a. om henvendelse fra et medlem vedrørende Toldstyrelsens hundetjeneste.

Formanden for forbundets Arbejdsmiljøudvalg, Niels Gyrsting, orienterede om, at der snart afholdes HAMU-møde i Skatteforvaltningen, men at dagsorden endnu ikke er modtaget.



## 14. Nyt fra sekretariatet

Forbundsformand Jørn Rise orienterede bl.a. om følgende emner:

- Drøftelserne om en fælles lokalisering i Codanhus med bl.a. Politiforbundet genoptages efter sommerferien. Hovedbestyrelsen bliver orienteret, når der er nyt.
- Der har været afholdt møde om FH's lokale struktur, som forbundet ikke ønsker at deltage i.
- Henvendelse fra medlemmer om fastholdelsestillæg, men de pågældende er ikke flytteramte, hvilket har været forudsætningen.
- Drøftelser om fortolkning af hviletidsbestemmelserne. Ved spørgsmål om arbejdstid kan man altid kontakte faglig sekretær Anette Albrechtsen.

Næstformand Allan Christensen orienterede bl.a. om følgende emner:

- Hovedbestyrelsesmøde i CO10 den 15. juni 2020, hvor der bl.a. var drøftet kontingent og bechmark af pensionsordningen i PFA.

Faglig sekretær Merete Keller Berdiin orienterede om, at indefrosne feriemidler først skal indefrys til september, hvorfor beløbet ikke kan ses endnu.

Redaktør Ole Pedersen orienterede om, at en henvendelse til de valgheder, der endnu ikke havde afholdt generalforsamling eller valgmøder, havde vist, at der umiddelbart ikke var problemer i at få afholdt møderne eller foretage valg på anden vis inden udgangen af september, som er den udskudte frist på grund af coronasituationen.

**Jørn Rise**

**Ole Pedersen**

**Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 18. august 2020**

Jørn Rise

Allan Christensen

Jan Magnusson

Lene Höilund

Jens Norlund

Charlotte Rosdahl Schou

Anita Illum

Henrik Møller

Niels Gyrsting

Kim Andersen

Bjarne H. Madsen

Marianne Nielsen